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2013年全国中学生英语能力竞赛(NEPCS)初赛
初一年级组试题参考答案及评分标准

听力部分（共四大题，计 3园分）

I. Sentences（句子理解）（共 5小题；每小题 1分，计 5分）
1—5 ACBDA

II. Responses（问句应答）（共 5小题；每小题 1分，计 5分）
6—10 BCADA

III. Dialogues（对话理解）（共 10小题；每小题 1分，计 10分）
A) 11—15 ACDBA
B) 16—20 CAEBD

IV. Passages（短文理解）（共 10小题；每小题 1分，计 10分）
A）21—25 BBCAD
B）26. Lin Dan. 27. 2 p.m. / This Saturday. 28. Mary蒺s house. 29. 485-0154. 30. A party / Sing, dance.

笔试部分（共九大题，计 120分）

I. Multiple-choice（选择填空）（共 15小题；每小题 1分，计 15分）
31—35 DBCBA 36—40 ABACD 41—45 BDAAD

II. Cloze（完形填空）（共 15小题；每小题 1分，计 15分）
A) 46. is 47. walkers 48. to 49. hungry 50. can蒺t 51. They 52. from 53. people 54. singing 55. but
B) 56. dog 57. train / railway 58. on 59. has 60. happy / glad

III. Reading Comprehension（阅读理解）（共 15小题；61—65题，每小题 1分；66—75题，每小题 2分，计
25分）

A）61—63 ACD 64—65 FT
B）66. Apples 67. (some) robbers 68. the police 69. thank her 70. free
C）71. His granny / He will meet his granny.

72. Sam and John.
73. Two.
74. Chips.
75. Sam swims every day.

IV. Sentence Pattern Transformation（句式转换）（共 5小题；每小题 2分，计 10分）
76. with his brother蒺s friends 77. What subjects / classes / lessons 78. doesn蒺t do 79. don蒺t, is 80. Are, any

V. Translation（翻译）（共 5小题；每小题 2分，计 10分）
81. 你可以在下一张照片中看到我的家人。
82. 一周中你最喜欢哪一天？
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83. There is a tree in front of the classroom.
84. What does your brother look like?
85. Fruit and vegetables are good for our health.

VI. Sentence Formation（连词成句）（共 5小题；每小题 1分，计 5分）
86. Where does your father work?
87. I want two cups of water.
88. It is not a colour TV set.
89. Thank you for your last letter.
90. Don蒺t eat too many hamburgers!

VII. Dialogue Completion（补全对话）（共 5小题；每小题 2分，计 10分）
91—95 FAECD

VIII. IQ Test（智力测试）（共 5小题；每小题 1分，计 5分）
96. D 97. 2 98. B 99. 新手 100. SPORT

答案详解

96. A—C三幅图片中的动物均食草，只有 D项中的老虎是食肉动物。
97. 将所给数字按奇数顺序看，前一个数字加 1,得到下一个数字；按偶数顺序看，前一个数字减 4,得到

下一个数字。故答案是 2。
98. 根据所给图片，第淤幅图中的第一个小图减去第二个小图，得到第三个小图；同理，第于幅图中的第

一个小图减去第二个小图得到答案 B。
99. 根据所给句子分析：“你应该教他怎样做好这份工作。他对这份工作了解得不多。”可见，这个人是

“新手”。

100. 根据淤—榆所给句子阐述，可知淤是单词 SOFA，于是单词 MAP，盂是单词 DOG，榆是单词WHITE。
由此可知答案是 SPORT。
IX. Writing（写作）（共 2小题；A) 题满分 10分，B) 题满分 15分，计 25分）
A) One possible version:
Dear Mike,
I蒺m writing to introduce myself to you. First, I think I蒺m a reliable girl. My mother works with little children. And
sometimes I go with her to help her. I like talking to the children. I tell them stories. I also think I have a strong
determination. When I蒺m learning to skate, I keep on trying until I can do it. What about you?

Write to me soon.
Yours,
Anna

B) One possible version:
My happy holiday

I have a long summer holiday. I蒺m happy during the holiday. I have a good sleep every day without too much
homework. But I learn math for two hours every day. I often help my mum with the housework. She says that I蒺m
a good boy. I play football with my friends every afternoon. In the evening, I watch my favourite cartoon on TV. I
have great fun. I will never forget this holiday.
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一、评分原则：

1. 本题总分为 A) 10 分；B) 15分，按四个档次给分。
2. 评分时，先根据文章的内容和语言水平初步确定其所属档次，然后以该档次的要求来衡量、确定或调

整本档次，最后给分。

3. 文章词数少于规定词数，从总分中减去 1 分。
4. 如书写较差，以致影响交流，将分数降低一个档次。
二、各档次的给分范围和要求：

第四档（很好）：A) 9-10 分；B) 13-15 分
完全完成了试题规定的任务，覆盖所有内容要点，符合英语表达习惯，应用了较多的语法结构和词汇，无

词汇和语法错误，具备较强的语言运用能力，完全达到了预期的写作目的。

第三档（好）：A) 6-8 分；B) 9-12 分
完成了试题规定的任务，应用的语法结构和词汇能满足任务要求，符合英语表达习惯，基本无词汇和语

法错误，达到了预期的写作目的。

第二档（一般）：A) 3-5 分；B) 5-8 分
未恰当完成试题规定的任务，漏掉内容要点，未描述清楚主要内容，写了一些无关内容，有词汇和语法错

误，影响写作内容的理解，未能清楚地传达信息。

第一档（差）：A) 1-2 分；B) 1-4分
未完成试题规定任务，明显遗漏了主要内容，写了一些无关内容，语法结构单调，词汇有限，有较多语法

和词汇错误，影响写作内容的理解，未能传达信息。

0分
未能传达给读者任何信息，没有内容或内容太少，无法评判，写的内容均与所要求的内容无关或所写内

容根本无法看清。
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2013年全国中学生英语能力竞赛(NEPCS)初赛
初一年级组试题听力部分（录音原文）

I. 句子理解
请听下面五个句子，选择与所听句子内容最相符的图片。每个句子只读一遍。

1. W: This is my family photo. My parents, my brother and I are in it.
2. M: Let蒺s play basketball.
3. Linda is a nice girl with big and round eyes.
4. Strawberries are my favourite fruit.
5. I would like to give my mom a new bag for Mother蒺s Day.

II. 问句应答
请听下面五个问句，选出能回答所提问题的最佳应答句。每个句子只读一遍。

6. Who is your P.E. teacher?
7. Excuse me, can you speak Chinese?
8. Where does your friend come from?
9. How do you spell the word?
10. Whose new skirt is that on the table?

III. 对话理解
A) 请听下面五组小对话，根据你所听到的对话内容，选择能回答所提问题的最佳答案。每组对话读两遍。
11. W: Can I help you?

M: I want to buy a pair of shoes.
12. W: How are you today, Dad?

M: I蒺m tired, but happy.
13. M: Who蒺s the man in red, Kitty?

W: He蒺s my brother, Sandy. He teaches in a school.
14. M: Would you like some rice for supper, Tina?

W: No, I蒺d like some vegetables. I don蒺t want to be fat.
15. W: Where蒺s your hat, Tom?

M: I don蒺t know. Is it on the sofa?
W: No, it isn蒺t. Look! It蒺s there, on the bookcase.

B) 请听下面的对话，将下列图片所表示的职业与对话中的人物配对。对话读两遍。
M: What蒺re you going to do when you grow up, Amy?
W: I want to be a teacher. I like staying with children. I蒺m happy with them. What about you, Mike?
M: I蒺m going to be a doctor. I want to help people. Do you know what Eric wants to be?
W: A farmer. He wants to grow healthy food for people.
M: He蒺s great. But I don蒺t think farming is interesting. How about Lucy?
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W: She likes dancing. She wants to be a dancer and her sister Lily likes singing. She wants to be a singer. We
should study hard to make our dreams come true.

IV. 短文理解
A) 请听下面的短文，根据你所听到的短文内容，选择能回答每个问题的最佳答案。短文读两遍。
My friends and I are students of Grade 7. There are thirty-six students in our class; twenty of them are girls and
sixteen boys. We like English best. We can get good marks on it. We always help each other.

When we are on duty, we clean the blackboard, sweep the floor and water the flowers.
After school, some of us help old people and we look after children too. Teachers and parents like us very

much.
B) 请听下面的短文，根据你所听到的短文内容填空。每空不超过两个单词。短文读两遍。
Dear Lin Dan,
How is your holiday? I know you are in London now. When are you coming back? This Saturday is my birthday. I
would like you to come to my house if you can come back. We will have a big birthday party. It starts at 2 p.m.
My mother will cook nice food for us. Many friends will come, too. We can sing and dance together. My house is
on No. 121, Fuming Road. My telephone number is 485-0154. I hope you can come and have a good time here.

Yours,
Mary
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2013年全国中学生英语能力竞赛(NEPCS)初赛
初二年级组试题参考答案及评分标准

听力部分（共四大题，计 3园分）

I. Sentences（句子理解）（共 5小题；每小题 1分，计 5分）
1—5 DCABD

II. Responses（问句应答）（共 5小题；每小题 1分，计 5分）
6—10 ACDBA

III. Dialogues（对话理解）（共 10小题；每小题 1分，计 10分）
A) 11—15 CBDAC
B) 16—20 BDACB

IV. Passages（短文理解）（共 10小题；每小题 1分，计 10分）
A) 21—25 ADBCC
B) 26. radio 27. funny 28. grow up 29. something / things / what 30. useful for / helpful to / helping

笔试部分（共九大题，计 120分）

I. Multiple-choice（选择填空）（共 15小题；每小题 1分，计 15分）
31—35 ADCDB 36—40 CBAAC 41—45 BDACD

II. Cloze（完形填空）（共 15小题；每小题 1分，计 15分）
A) 46. tired 47. classrooms / classroom 48. Because 49. enough 50. experience 51. remember 52. failed

53. less 54. something / anything 55. finish
B) 56. standing 57. brothers 58. later 59. back 60. happy / glad / pleased

III. Reading Comprehension（阅读理解）（共 20小题；61—70题，每小题 1分，71—80题，每小题 2分，计
30分）

A) 61—63 CBD 64—65 FT
B) 66—70 ECBDA
C) 71. the teddy bear

72. a newspaper cartoon
73. button eyes
74. President Roosevelt
75. money

D) 76. About 23 hours.
77. Yes, he does.
78. Cartoons and comedies.
79. At the weekend.
80. Football matches when England蒺s playing!
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IV. Sentence Pattern Transformation（句式转换）（共 5小题；每小题 2分，计 10分）
81. favourite food
82. were you
83. better not
84. How do
85. were waiting

V. Translation（翻译）（共 5小题；每小题 2分，计 10分）
86. 事实胜于雄辩。
87. 当老师进来时，他正在和我交谈。
88. Children can go to school with the help of Mr. Wang.
89. When the teacher gives you some advice / makes any suggestions you should write them down.
90. Walk along the road, and take the third turning on the left.

VI. Sentence Formation（连词成句）（共 5小题；每小题 1分，计 5分）
91. Lu Xun was one of the most famous writers in China.
92. How about reading an English newspaper in the morning every day?
93. The most important thing is that all young people should play sports.
94. Is anyone doing anything for Tom蒺s birthday?
95. We talked a little about the history of his company.

VII. Dialogue Completion（补全对话）（共 5小题；每小题 1分，计 5分）
96. What蒺re you going to do this weekend / Do you have any plans
97. When蒺re you going to leave
98. Who蒺s going there with you
99. How long are you going to stay there
100. That sounds great / That sounds wonderful
本题答案不唯一，凡符合上下文语境，语法正确的句子均可。

VIII. IQ Test（智力测试）（共 5小题；每小题 1分，计 5分）
101. 万事开头难。
102. 1.5
103. EXPERIENCE
104. They蒺re our eyes.
105. 2

答案详解

101.“The first step is always the hardest.”是一则谚语，译为“万事开头难”。
102. 题目要求是猜测问号所代替的数字。通过观察可以看出第二个数字是第一个数字的 13 ，第三个数

字是第二数字的 12 ，第四个数字是第三个数字的 13 ，根据规律第五个数字应为第四个数字的 12 ，即答案为
1.5。

103. 根据所给提示可判断出 1为单词 NEXT，2为单词 OPEN，3为单词 DIRTY，4为单词 NOSE，5为单
词 LUNCH，再根据填写出的字母信息，即可知空白处的单词应为 EXPERIENCE。

104. 本题是一个谜语。题干为：你有两扇窗户，早上打开，晚上关闭，当有人看它们时，就会从中反射出
自己的脸。根据提示可以猜出题干描述的就是我们的眼睛。
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105. 题目要求是猜测问号所代替的数字。通过观察图片可以看出前两幅图片圆圈中的三个数字之和都
是 200，由此就可以计算出第三幅图片中问号所代替的数字应该是 2。
IX. Writing（写作）（共 2小题；A) 题满分 10分，B) 题满分 15分，计 25分）

A) One possible version:
This medicine is used for coughs and headaches caused by a cold. Take one or two pills each time, three times a
day before meals. Sometimes you might feel like sleeping after you take it. But it doesn蒺t matter. You蒺ll be fine in
three days.

B) One possible version:
Most importantly of all, I think I should thank my parents because they love me so much all the time. I must
respect them anytime and anywhere. Secondly, I should thank all my teachers because they pass on so much
knowledge to me. The best way to show my thanks to them, I think, is to study even harder. Finally, I should
thank all those who often help me or helped me before. To them, I must use good manners and try to help them
when they蒺re in need.

一、评分原则：

1. 本题总分为 A) 10 分；B) 15分，按四个档次给分。
2. 评分时，先根据文章的内容和语言水平初步确定其所属档次，然后以该档次的要求来衡量、确定或调

整本档次，最后给分。

3. 文章词数少于规定词数，从总分中减去 1 分。
4. 如书写较差，以致影响交流，将分数降低一个档次。
二、各档次的给分范围和要求：

第四档（很好）：A) 9-10 分；B) 13-15 分
完全完成了试题规定的任务，覆盖所有内容要点，符合英语表达习惯，应用了较多的语法结构和词汇，无

词汇和语法错误，具备较强的语言运用能力，完全达到了预期的写作目的。

第三档（好）：A) 6-8 分；B) 9-12 分
完成了试题规定的任务，应用的语法结构和词汇能满足任务要求，符合英语表达习惯，基本无词汇和语

法错误，达到了预期的写作目的。

第二档（一般）：A) 3-5 分；B) 5-8 分
未恰当完成试题规定的任务，漏掉内容要点，未描述清楚主要内容，写了一些无关内容，有词汇和语法错

误，影响写作内容的理解，未能清楚地传达信息。

第一档（差）：A) 1-2 分；B) 1-4分
未完成试题规定任务，明显遗漏了主要内容，写了一些无关内容，语法结构单调，词汇有限，有较多语法

和词汇错误，影响写作内容的理解，未能传达信息。

0分
未能传达给读者任何信息，没有内容或内容太少，无法评判，写的内容均与所要求的内容无关或所写内

容根本无法看清。
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2013年全国中学生英语能力竞赛(NEPCS)初赛
初二年级组试题听力部分（录音原文）

I. 句子理解
请听下面五个句子，选择与所听句子内容最相符的图片。每个句子只读一遍。

1. My brother is playing the piano.
2. The radio says there will be heavy rain tomorrow.
3. We will go there by boat because there is a river.
4. They蒺re working hard to make a better life for bears.
5. We can read English newspapers to improve our English.

II. 问句应答
请听下面五个问句，选出能回答所提问题的最佳应答句。每个句子只读一遍。

6. Lily, would you like to go shopping with me?
7. Why is Mr. Zhang so unhappy?
8. How are you feeling now?
9. Which ruler is longer, the red one or the black one?
10. When are you going to visit your uncle?

III. 对话理解
A) 请听下面五组小对话，根据你所听到的对话内容，选择能回答每个问题的最佳答案。每组对话读两遍。
11. M: Do you like Italian food?

W: Yes, I do. Pizza is very famous around the world.
12. W: Jack, what蒺re you doing?

M: I蒺m looking for information about space. The teacher asked us to write a report.
13. W: Don蒺t you think the music is too loud? The baby is sleeping.

M: Oh, I see. I蒺ll turn it down.
14. M: I蒺d like to buy a new bike. But I have only 250 yuan. Would you please lend me 114 yuan?

W: OK. No problem!
15. M: You look tired today. What蒺s wrong?

W: I had a cold. I slept the whole morning, but I still feel sleepy.
B) 请听下面的对话，选择能回答所提问题的最佳选项。对话读两遍。
M: Hello. Tony speaking!
W: This is Betty. Listen, Tony. I won蒺t have to work tomorrow, so I蒺d like to take you somewhere.
M: That蒺s very kind of you. I蒺d love to. Where蒺re we going?
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W: We could start with the Sea Park. It蒺s quite near here. I go there twice a month. It蒺s really interesting.
M: What蒺s interesting about the park?
W: We can climb to the top of the hill and see the beautiful sea from there.
M: Wonderful! It must be a nice day.
W: Then we could visit the museum in the park.
M: What蒺s on show there?
W: Coins. There蒺re all kinds of coins from different countries and periods.
M: I蒺d rather spend the day outside.
W: Then how about going to the Bird Island? There蒺re all kinds of birds there, and lots of plants and flowers, too.
M: That sounds interesting. I love birds. Let蒺s do that.

IV. 短文理解
A) 请听下面的短文，根据你所听到的短文内容，选择能回答所提问题的最佳答案。短文读两遍。
Dear Diana,
I蒺m a junior high school student. I蒺m Andy. Most of my classmates have a mobile phone. They send messages to
each other, play games and surf the Internet with it. So I want to buy one too. But I don蒺t know how to tell my
parents. My brother Peter told my parents that he also wanted one. You know, my family is not rich enough. If my
parents buy each of us a mobile phone, it will cost them at least three thousand yuan. But I really want to get a
mobile phone. I want to keep in touch with my friends. Should I tell my parents?
Yours，
Andy
B) 请听下面的短文，根据你所听到的短文内容填空。每空不超过两个单词。短文读两遍。
Radios and televisions give children many interesting things to listen to and to watch. Of course, some of the
programmes are just funny. It蒺s fun to listen to and watch these programmes. But many things on radio and televi原
sion are more than funny. Children always like to know more. This is a way of growing up. Some programmes tell
them and show them things that they like to know. Some programmes are useful for them to know more about the
world. They can help them as school does.
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2013年全国中学生英语能力竞赛(NEPCS)初赛
初三年级组试题参考答案及评分标准

听力部分（共三大题，计 3园分）
I. Responses（句子应答）（共 5小题；每小题 1分，计 5分）

1—5 DBABC
II. Dialogues（对话理解）（共 10小题；每小题 1分，计 10分）

A）6—10 DAACC
B）11—15 BCBAD

III. Passages（短文理解）（共 10小题；16—20题，每小题 1分，21—25题，每小题 2分，计 15分）
A）16—20 ADBCC
B）21. birthday party 22. dentist 23. tennis training 24. Thursday and Friday 25. cinema

笔试部分（共八大题，计 120分）
I. Multiple-choice（选择填空）（共 15小题；每小题 1分，计 15分）

26—30 CDBAD 31—35 DDBCD 36—40 DBACA
II. Cloze（完形填空）（共 15小题；每小题 1分，计 15分）

A) 41. clever 42. computer 43. famous 44. broke 45. did 46. millions 47. as 48. sent 49. are 50. safer / safe
B) 51. kinds 52. small 53. use / make 54. with 55. in

III. Reading Comprehension（阅读理解）（共 20小题；56—65题，每小题 1分，66—75题，每小题 2分，计
30分）
A) 56—58 CBD 59—60 FT
B) 61—65 CBADE
C) 66. It keeps the rain and the sun off people.

67. It was a sign of importance.
68. Because they believed umbrellas were only for women.
69. In Mexico.
70. Because England has a rainy climate, and umbrellas are very useful there.

D) 71. the court 72. (his) glasses 73. night 74. couldn蒺t 75. the moon
IV. Sentence Pattern Transformation（句式转换）（共 5小题；每小题 2分，计 10分）

76. you, yet 77. has she 78. What a windy day 79. is, seen to dance 80. told / asked, not to say
V. Translation（翻译）（共 5小题；每小题 2分，计 10分）

81. 无论我去哪里都不会忘了你（们）。
82. 随着工业的发展，将产生越来越多的废物。
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83. The teacher said that light travels much faster than sound.
84. I蒺ll show you how to search the Internet.
85. The guests that / who were invited to the party were mostly writers from the United States.

VI. Dialogue Completion（补全对话）（共 5小题；每小题 2分，计 10分）
86. I just wanted to tell you that I won / I won
87. Yes, I was very nervous
88. And I won the last set / And I beat him
89. When will you get home / When will you come back
90. Be sure to call me when you get back / Call me when you get back
注：本题答案不唯一。凡符合上下文语境、语法正确的句子均可。

VII. IQ Test（智力测试）（共 5小题；每小题 1分，计 5分）
91. START
说明：括号中的词，第一个，第二个和第四个字母是括号左边单词的第四个，最后一个和第一个字母；第

三个和最后一个字母是括号右边单词的第二个和第三个字母。

92. ear
93. 39
说明：10伊6越60 5伊12越60
8伊8越64 16伊4越64
13伊9越117 39伊3越117
94. 2kg
说明：天平左边：4kg伊3=12kg 16kg伊1=16kg

天平右边：10kg伊2=20kg 2kg伊4=8kg
这样两边的重量就都是 28kg。

95. D
说明：每一竖行底部的图形都是由上面两个图相加得出。

VIII. Writing（写作）（共 2小题；A) 题满分 10分；B) 题满分 15分，计 25分）
A) One possible version:
Boys and girls,
We蒺ll have an English evening party in our classroom. The party will be held from 7 pm to 9 pm on Friday,
December 20th. We蒺ll sing, dance and tell stories at the party. We蒺ll invite American students and our English
teacher to join us. We also welcome students from other classes. At the party, we must speak English. Please be
there on time. I hope we蒺ll have a good time.

The Monitor
19 Dec 2013

B) One possible version:
I think I蒺m living a healthy life. First, I care about what I eat. Every morning, I start with a good breakfast by
eating bread and drinking milk. For lunch, I have rice, meat and vegetables. In the afternoon, I eat an apple or a
banana during the break. When I get home, I have noodles and vegetables for supper. I hardly ever go to fast
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food restaurants or drink soft drinks. I only drink water or fresh fruit juice.
Also, I exercise a lot. I do at least 50 sit -ups every day. Once a week, I go to the stadium to play

badminton.
I seldom fall ill. It蒺s the right food and plenty of exercise that keep me healthy.

一、评分原则：

1. 本题总分为 A) 10 分；B) 15分，按四个档次给分。
2. 评分时，先根据文章的内容和语言水平初步确定其所属档次，然后以该档次的要求来衡量、确定或调

整本档次，最后给分。

3. 文章词数少于规定词数，从总分中减去 1 分。
4. 如书写较差，以致影响交流，将分数降低一个档次。
二、各档次的给分范围和要求：

第四档（很好）：A) 9-10 分；B) 13-15 分
完全完成了试题规定的任务，覆盖所有内容要点，符合英语表达习惯，应用了较多的语法结构和词汇，无

词汇和语法错误，具备较强的语言运用能力，完全达到了预期的写作目的。

第三档（好）：A) 6-8 分；B) 9-12 分
完成了试题规定的任务，应用的语法结构和词汇能满足任务要求，符合英语表达习惯，基本无词汇和语

法错误，达到了预期的写作目的。

第二档（一般）：A) 3-5 分；B) 5-8 分
未恰当完成试题规定的任务，漏掉内容要点，未描述清楚主要内容，写了一些无关内容，有词汇和语法错

误，影响写作内容的理解，未能清楚地传达信息。

第一档（差）：A) 1-2 分；B) 1-4分
未完成试题规定任务，明显遗漏了主要内容，写了一些无关内容，语法结构单调，词汇有限，有较多语法

和词汇错误，影响写作内容的理解，未能传达信息。

0分
未能传达给读者任何信息，没有内容或内容太少，无法评判，写的内容均与所要求的内容无关或所写内

容根本无法看清。
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2013年全国中学生英语能力竞赛(NEPCS)初赛
初三年级组试题听力部分（录音原文）

I. 句子应答
请听下面五个句子，选出能应答所听句子的最佳选项。每个句子只读一遍。

1. Will you please help me carry the box?
2. Sorry, could you please repeat what you just said? I didn蒺t follow you.
3. Excuse me, could you tell me the way to the park?
4. How long have you been in America?
5. Welcome to my home, John. I蒺d like you to meet my parents.

II. 对话理解
A) 请听下面五组小对话，根据你所听到的对话内容，选出能回答所提问题的最佳选项。每组对话读两遍。
6. M: What would you like, juice or milk?

W: Give me a bottle of milk, Dad. And Eric wants a bottle of juice.
M: Here you are.

7. W: How many students are there in your class?
M: There are only thirty-two. And half of them are girls.

8. M: Good afternoon. What can I do for you?
W: Two doughnuts. Oh, wait. Only a cup of coffee, please.

9. W: What蒺s the matter, Mike? You look unhappy.
M: Well, I left my bag here yesterday. Today I found the bag, but my key was not in it.

10. W: Jack! What sport do you like best?
M: I like swimming best, Ann. What about you?
W: I like skiing best.

B) 请听下面的对话，选择能回答所提问题的最佳选项。对话读两遍。
W: Hi, Fred. We want to have a class party. Would you like to join us?
M: Of course, I would like to, Sally. What can I do?
W: You may pass on the message to some of our classmates.
M: OK. When shall we have the party?
W: What about tomorrow afternoon?
M: But tomorrow will be a busy day and there蒺ll be a school meeting in the afternoon.
W: Then, let蒺s have it the day after tomorrow.
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M: The day after tomorrow? Oh, it蒺s Saturday. OK.
W: Shall we watch a video at the party?
M: I蒺m afraid it is boring for some of our classmates. Let蒺s play games.
W: Good. Can you organise some games?
M: Sure. I can do that.
W: And I will take some food and fruit.
M: That蒺s great.

III. 短文理解
A) 请听下面的短文，根据你所听到的短文内容，选择能回答所提问题的最佳选项。短文读两遍。
M: Mr. Green was a driver. He always left home in the morning and came back home in the evening. One
summer morning, his wife said, “I蒺m going to invite some friends to dinner this evening. Can you come back
home before 4 o蒺clock and help me prepare the dinner? By the way, please buy two pieces of meat for me.”Mr.
Green said, “All right.”Mr. Green was always forgetful. So early in the morning, he bought two pieces of meat
and put them at the back of the car. He was busy all the morning. In the afternoon, he returned home at 4 to 4.
When his wife asked for the meat, he suddenly remembered he had put the meat at the back of his car for a long
time. They couldn蒺t eat the meat for dinner, because it smelt bad.
B) 请听下面的短文，根据你所听到的短文内容填空。每空不超过三个单词。短文读两遍。
W: Hi, Henry,
Thank you for your invitation. I蒺m sorry I can蒺t visit you this week. I am really busy. This evening I am going to
my cousin蒺s birthday party. And tomorrow, Tuesday, I have to go to the dentist. On Wednesday, I have tennis
training with the school team. And I have to study for my chemistry test on Thursday and Friday. On the
weekend, I蒺m going to the cinema with some friends. Can you come with us?

Yours,
Sonia
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